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ROMÂNIA  

JUDEŢUL MARAMUREŞ                                                                                                                                                                 

ORAŞUL TĂUŢII-MĂGHERĂUŞ                                                                                                                                        

CONSILIUL LOCAL  

 

Nr. 11140/31.08.2023 

Proces-verbal al ședinței extraordinare a Consiliului local al Orașului Tăuții-Măgherăuș 

din data de 30.08.2023 

 

 Ședința extraordinară este convocată de Primarul orașului Tăuții Măgherăuș prin Dispoziția 

nr. 255 din 29 august 2023 publicată pe site-ul instituției. 

Lucrările ședinței sunt conduse de către președintele de ședință- consilier, Popp Viorel.  

La ședință participă: Primarul Marinescu Dumitru și Secretarul general, dl.Bîndilă Călin-Ioan 

Președintele de ședință face prezența. Sunt prezenți 14 consilieri locali și delegatul sătesc dl. 

Pop Daniel-Vlăduț, consilierul Butean Călin-Florin - concediu . 

 

Președintele citește proiectele de pe ordinea de zi.  

Președintele de ședință supune la vot ordinea de zi. 

Vot în unanimitate. 

 

Secretarul general supune la vot procesul-verbal al ședinței anterioare. 

Vot în unanimitate. 

 

 

Se trece la ordinea de zi. 

 

1. Proiect privind alocarea unei sume de bani de la bugetul local pe anul în curs, în vederea 

premierii cuplurilor care aniversează în anul 2023 ”Nunta de aur” 

 

Primar: Dacă imi permiteți...Bună dimineața! Este vorba despre 14 cupluri care în cursul anului 

2023 serbează 50 de ani de la căsătorie, motiv pentru care o să-i serbăm în data de 3 septembrie 

și am supus spre aprobarea dvs. suma necesară pentru acest eveniment. Este vorba despre 

verighete, un buchet de flori, masă, transport dacă este cazul. Vă mulțumesc! 

Presedinte de ședință: 

Supunem la vot acest Proiect de hotărâre. Cine este pentru? 

Votat în unanimitate. 

 

2. Proiect privind aprobarea documentației tehnico-economice – faza PT - și a indicatorilor 

tehnico-economici pentru proiectul ”Înființarea și dotarea unui centru de colectare prin 

aport voluntar în Orașul Tăuții Măgherăuș, Jud. Mramureș” 
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Primar:  După cum știți, acest proiect a fost aprobat, depus, a fost obținută finanțarea. Între 

timp s-au obținut avizele și acordurile și din cauza faptului că, inițial accesul era direct din drumul 

TRAMAR-ului spre acest obiectiv, cei de la consiliul județean au dat un aviz și nu o să putem avea 

accesul direct din acest drum deoarece se va afla în zona de protecție a viitoarei centuri a Băii Mari, 

și atunci noi vom avea accesul pe lângă stația de epurare și vom ajunge în cealaltă parte dinspre calea 

ferată și atunci va trebui să realizăm o cale de acces. Aceasta este singura diferență față de proiectul 

inițial. 

Președinte de ședință: 

Supunem la vot acest Proiect de hotărâre. Cine este pentru? 

Votat în unanimitate. 
 

3.  Proiect privind aprobarea proiectului la faza D.A.L.I și a indicatorilor tehnico-

economici, inclusiv Descrierea sumară pentru obiectivul de investiții ”REGENERARE 

URBANĂ ÎN ZONA CENTRALĂ LOCALITATEA BĂIȚA” 

 

Primar: Prin Agenția de Dezvoltare Nord-Vest se va deschide, începând cu mâine dimineață 

depunerea unei noi linii de finanțare pentru regenerarea urbană a spațiilor degradate din 

localitățile urbane, și pentru a depune acest proiect era nevoie de două obiective care să 

deservească peste 5000 de locuitori. Am hotărât să amenajăm zona centrală a localității Băița, 

începând cu zona statuii poetului erou Ion Șiugariu, va urca spre biserica catolică unde va fi 

amenajată toată zona din fața acesteia, partea de acces cu plantare de arbori, copaci, ați văzut și 

din documentația care v-a fost comunicată, iar în curtea școlii au fost foarte multe solicitări din 

partea tinerilor pentru realizarea unui skate park. Spațiul ne permite și atunci am propus 

realizarea acestui proiect prin fonduri europene. Vă mulțumesc! 

Consilier Anton Ardelean: Domnilor  colegi, eu am mai spus-o. Există un deviz care ne-a fost 

prezentat, cu cheltuieli foarte mari înafara construcției și montajului așa că rămâne o sumă 

destul de redusă. Și vă dau citire la câteva cifre. Proiectare 271 de mii, consultanță, din nou 

175 de mii, deci vă dați seama, o sumă imensă, management, are echipa de implementare care 

o face la primărie 166 de mii, asistență tehnică, diriginte de șantier 44 de mii. Merg mai 

departe și termin, cheltuieli diverse și neprevăzute și vă rog să fiți atenți, aproape 8 miliarde, 

deci 778.980, după acest deviz rezultă că aproape 40% din total sumă sunt sume care nu 

contribuie la dezvoltarea și instalarea construcției și montajului în acest proiect. Eu revin la 

punctul de vedere al domnului primar de data trecută legată de deviz. Da, devizul se negociază 

cu ordonatorul principal de credite și cu echipa domniei sale, deci nu...un devizier îți scoate ce 

sumă vrei și cum vrei, dacă vă uitați la ce societate comercială tot face consultanță și așa mai 

departe o să rămâneți surprinși. Aveți curozitatea să verificați pe Google cine face consultanță 

și cum face. Eu vă mulțumesc, deci domnule primar, rugămintea mea e să aveți totuși în 

vedere și grijă de banul public pentru că se duc o grămadă de bani, aproape 40% plată, eu zic 

că nu e normal. 

Primar: Dacă îmi permiteți domnule consilier, o să mă repet încă o data. Toate aceste sume 

care reprezintă proiectare, consultanță, dirigenție de șantier rezultă din suma propusă din 

proiect, nu poate nimeni să le „bage din burtă”. Toate aceste sume pe care le vedeți se fac pe 

baza unei documentații aprobate de către finanțator, nu le facem noi de capul nostru și după 

capul nostru. Știu, este dureros când se depun proiecte și se dorește dezvoltare, dar nici nu 

putem să stăm, iar firma care ne oferă consultanță este o firmă care până la această oră a adus 

și ne-a ajutat să obținem toate finanțările la nivelul orașului Tăuții Măgherăuș. Dvs. analizați, 

dacă aveți firme mai bune, aduceți-le vă rog frumos. Mai mult, toate procedurile de achiziții s-

au făcut pe SICAP, s-au făcut legal, puteți să verificați pe internet sau unde vreți dvs. Aceleași 

discuții de fiecare dată, nimeni nu dorește să își bată joc de banul public, de banii oamenilor. 
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Toate aceste devize sunt făcute pe baza unui document aprobat de către finanțator nu de către 

noi, nu de către Primăria Tăuții Măgherăuș. Vă mulțumesc! 

Consilier Anton Ardelean: Domnule președinte, o remarcă și termin. Domnule primar, există 

baremuri-între și între, la noi la Tăuți se merge întotdeauna la cota maximă. Există baremuri 

domnule primar, acesta e rolul dvs. și al echipei să negociați, dar mă rog...punctul dvs. de 

vedere, eu îl susțin în continuare. 

Primar: Mulțumesc că îmi susțineți punctul de vedere. 

Președinte de ședință: Domnule primar, care este cota-parte a noastra de participare? 

Primar: La toate aceste proiecte care se depun, așa cum am spus și la cel pe care l-am depus în 

urmă cu aproximativ 2 săptămâni, este de 2%. Deci la toate proiectele care se finanțează prin 

ADR NV, cota de finanțare a Primăriei Orașului Tăuții Măgherăuș este de 2%, 98% este 

finanțată prin fondurile europene. Și dvs. ați văzut, toate aceste documentații au fost dezbătute 

la nivelul Comisiei Europene, la nivelul european pentru că altfel nu ne-ar aproba nimeni 

aceste proiecte. Vă mulțumesc! 

Președinte de ședință: Dacă mai sunt întrebări?...Cu această cotă de participare ar fi cea mai 

mare prostie să nu accesăm toate fondurile care ni se pun la dispoziție. 

Consilier Lauran Marin: Pe hârtie sunt niște sume dar nu înseamnă că astea o să rămână 

”bătute în cuie”. 

Primar: Ideea este în principal să obținem finanțarea, după care urmează licitațiile, la licitații 

vor veni firme care vor depune oferte. 

 

Președinte de ședință:Supunem la vot acest Proiect de hotărâre propus. Cine este pentru? 

Votat în unanimitate. 

 

4.  Proiect privind aprobarea proiectului la faza D.A.L.I și a indicatorilor tehnico-

economici, inclusiv Descrierea sumară pentru obiectivul de investiții ”REGENERARE 

URBANĂ ÎN ZONA LAC HOȘTEZE” 

 

Primar: Dacă îmi permiteți, așa cum ați văzut și după cum bine știți este vorba de acel „lac”, 

care nu s-a format natural în zona concesiunilor la intersecția străzilor 35, 47, 42, dorim să 

intervenim acolo, zona arată cum arată la această oră și ar fi păcat să nu o punem în valoare. 

Adică, va fi curățat, va fi decolmatat, în zonă se vor face zone de liniște, de relaxare pentru 

cetățeni, de asemenea se va realiza și o pistă de biciclete care se va duce până în strada 24 

drumul Nistrului, vor fi amenajate pergole, locuri de joacă pentru copii. Dorim să dăm viață 

acelei zone care a rămas și este în situația în care este. Vă mulțumesc! 

Consilier Anton Ardelean: Pe scurt, un minut durează și aici, pentru că vreau să rămână în 

procesul verbal. Vedeți că data trecută la insistența domnului președinte nu am repetat, am zis 

că rămâne la fel la cealaltă ședință, dar nici măcar această mențiune a domnului președinte nu 

s-a scris, dar mă rog…~( mențiunea e scrisă în procesul verbal la proiectul nr 2 care apare și 

pe site, domnul consilier probabil nu a observat)~…și atunci mă repet pe scurt. Aceleași 

observații și aici. 278.500 la proiectare, 126 de mii la management, proiect și execuție, 

consultanță, din nou 175 de mii, aproape 2 miliarde, 80 de mii asistență tehnică, diriginte de 

șantier și cheltuieli diverse și neprevăzute din nou și aici aproape 800 de mii, 766.593. Deci și 

aici depășim cu 60 și ceva % din total. Problema care e? Că banii vin, dar se pot cheltui în 

construcții și montaj, nu aproape 8 miliarde diverse și neprevăzute, nu se poate așa ceva, dar 

mă rog...eu n-am dreptate... 

Primar: Încă o dată se încearcă inducerea în eroare și primim lecții. Toți știm că diversele și 

neprevăzutele se vor vedea dacă va fi cazul, în lucrări, nu în altceva, scrie foarte clar că sunt 

lucrări diverse și neprevăzute, nu sunt alte povești. Suntem induși în eroare cu tot ce se 
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întamplă că ținem conductele de gaz la soare, că ne batem joc de lucrări că noi nu am făcut 

nimic. 

Consilier Anton Ardelean: Domnule primar acum discutăm politică sau ce? 

Primar: Asta nu e politică, asta e discuție reală, dar diversele și neprevăzutele sunt lucrări, se 

vor regăsi dacă va fi cazul în lucrări, diversele și neprevăzutele nu pot fi folosite altundeva. 

Consilier Anton Ardelean: Bine, o să vedem. 

Primar Puteți să vedeți 

Președinte de ședință: Da, deci este o ședință de consiliu local, se pot face dezbateri chiar 

dacă nu sunt pe ordinea de zi.. 

Consilier Anton Ardelean: La proiect. 

Președinte de ședință: Da, la proiect. Dvs. ați provocat această discuție. 

Consilier Lauran Marin: În concluzie nu e bine să se facă nimic, să rămână banii nefolosiți, 

să nu se atragă fonduri europene. 

Consilier Anton Ardelean: Faceți campanie electorală? 

Consilier Lauran Marin: Dvs. faceți, nu noi. 

Consilier Anton Ardelean: Eu vorbesc la proiect. 

Consilier Lauran Marin: Și asta nu tot la proiect e? Dvs. nu vreți să se facă nimic niciodată. 

Dvs. când ați fost primar cum ați făcut? Când vă întreba cineva de ce se folosesc atâția bani 

”Păi eu nu știu, întrebți la contabilitate”. Dvs. de ce nu mergeți să vă interesați… 

Primar: Domnule consilier, nu trebuie să meargă că i-am explicat cu subiect și predicat. 

Continuă contrele între domnii consilieri Anton Ardelean și Marin Lauran. 

Președinte de ședință: Eu o să supun la vot și o să trebuiască menționate și aceste discuții 

pentru că sunt foarte interesante și utile. 

Președinte de ședință:Supunem la vot acest Proiect de hotărâre. Cine este pentru? 

Votat în unanimitate. 

 

 Primar: Și o remarcă mai doresc să fac. Domnul consilier nu este consecvent în ceea ce 

spune și face și ne acuză de campanie electorală, da? Am propus un proiect la care dumnealui 

are obiecții, pe care el îl votează. Înseamnă că girează că tot ceea ce facem noi este bine, doar 

că trebuie să luăm cuvântul pentru simplul motiv că trebuie să apărem în procesul verbal, că 

noi luăm atitudine și poziție. Vă mulțumesc! 

Președinte de ședință: Așa este. Dacă mai sunt întrebări? 

Consilier Anton Ardelean: Eu sunt pentru dezvoltare da nu cu sumele aiurea. 

Primar: Dar de ce nu ați votat împotrivă? Dvs. girați prin vot faptul că noi suntem... 

Consilier Anton Ardelean: Eu aș vota în felul următor, dacă mă provocați: Nu sunt de acord 

cu sumele la capitolul cutare, dar cu proiectul sunt de acord. Nu sunt de acord cu sumele la 

capitolele respective, acesta e subiectul.Domnule secretar, pot vota așa? 

Primar: Girați că tot ceea ce facem noi este bine. 

Secretar General: Sunt 3 modalități: DA, NU sau abținere, atât. 

 

 

Președintele declară ședința închisă.  

 

Preşedinte de şedinţă,                                                    Secretar general, 

Popp Viorel       Bîndilă Călin-Ioan 

 

 

 

Întocmit, 

Mogia Patrick  


